



Изменения в законодательстве, новости

При совершении оборота алкогольной продукции и табачных изделий не нужно оформлять сопроводительные накладные на алкоголь и табачные изделия. Вместо них нужно выписывать СНТ.

Подробнее смотрите на
<https://bestprofi.com/articles/item/2517855774>

Changes in legislation, the news

Obligation to issue accompanying invoices for alcohol and tobacco products when making a **turnover of alcoholic beverages and tobacco products** was removed. Instead, **e-consignment notes should be issued**.

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2517855774>

Алименты, полученные вознаграждения по депозитам ФЛ, дивиденды, стоимость имущества по факту дарения/наследования, выплаты на погребение, экологические выплаты не облагаются ОПВ ретроспективно с 1 января 2021 г.

Подробнее смотрите на
<https://bestprofi.com/articles/item/2515296867>

Alimony, interest from deposits of individuals, **dividends, value of property upon donation / inheritance**, payments for burial, environmental payments are **not subject to obligatory pension contributions** retrospectively from January 1, 2021.

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2515296867>

Входящий № и дату обращения, исходящий № и дату ответа от КГД, ФИО и номер исполнителя можно получить с помощью чат-бота KGD_kantselyariya в Телеграм.

Подробнее смотрите на
<https://bestprofi.com/articles/item/2515931122>

Incoming № and date of the appeal, outgoing № and the date of the response from the KGD, **name and number of a tax inspector can be obtained using KGD_kantselyariya chatbot in Telegram**.

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2515931122>

СНТ при ввозе товаров из ЕАЭС можно подтвердить через чат-бот snt_approval_bot в Телеграм.

Подробнее смотрите на
<https://bestprofi.com/articles/item/2516320167>

E-consignment notes upon importing goods from the EAEU **can be confirmed via snt_approval_bot** chatbot in Telegram.

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2516320167>

Эффективность принятых в Казахстане законов будет отслеживаться 5 лет путем ежегодного предоставления отчета о достижении заложенных целевых индикаторов.

Подробнее смотрите на
<https://bestprofi.com/articles/item/2516656152>

The **effectiveness of the laws** adopted in Kazakhstan **will be monitored for 5 years** by submitting an annual report on the achievement of the set target indicators.

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2516656152>

Определены критерии степени риска, не являющихся конфиденциальной информацией, при категорировании лиц, совершающих таможенные операции. Также, график комплексных выездных таможенных проверок теперь размещается на сайте уполномоченного органа.

Подробнее смотрите на
<https://bestprofi.com/articles/item/2517424506>

The **criteria** for the risk level that are not confidential have been **determined when categorizing persons performing customs operations**. Also, the schedule of complex field customs audits is now posted on the website of the authorized body.

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2517424506>

С 1 мая 2021 г. тематические проверки налоговыми органами будут назначаться также по вопросам наличия СНТ (для лиц, обязанных выписывать СНТ).

Подробнее смотрите на
<https://bestprofi.com/articles/item/2517825528>

From May 1, 2021, **thematic audits** by the tax authorities will also be appointed **on the availability of e-consignment notes** (for persons obliged to issue them).

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2517825528>

Апелляционная комиссия МФ РК не будет рассматривать жалобы на уведомление об устранении нарушений (теперь только жалобы на уведомление о результатах проверки).

Подробнее смотрите на
<https://uchet.kz/news/appelyatsionnaya-komissiya-mf-rk-ne-budet-rassmatrivot-zhaloby-na-ovedomlenie-ob-ustranenii-narushen/>

The **Appeal Commission** of the Ministry of Finance **will not consider** appeals on **notification for elimination of violations** (now only appeals on notification of the results of the audit).

For more details please refer to
<https://uchet.kz/news/appelyatsionnaya-komissiya-mf-rk-ne-budet-rassmatrivot-zhaloby-na-ovedomlenie-ob-ustranenii-narushen/>

Одобрены поправки по вопросам совершенствования бюджетного законодательства.

Подробнее смотрите на
<https://bestprofi.com/articles/item/2517834827>

Amendments to improve **budget legislation** were **approved**.

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2517834827>

В РК будут проводить публичные слушания в ходе разработки законопроектов. Ранее, государственные органы подготавливали Концепцию, которая публиковалась на портале «Открытых НПА», где позже происходило обсуждение с населением. Согласно новой модели, Концепции будет предшествовать Консультативный документ. Подробнее смотрите на <https://bestprofi.com/articles/item/2516356293>

Public hearings will be held in Kazakhstan during the development of draft laws. Before, the state authorities were preparing a Concept that was published on the portal "Open NLA", where the discussion with people took place. Under the new model, the Concept will be preceded by a Consultative Document.

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2516356293>

Изменения в законодательстве, новости

Депутаты Парламента требуют установить четкие критерии степени риска при проведении камерального контроля (например, дать право налогоплательщику предоставлять пояснения на любом этапе и т.д.).

Подробнее смотрите на
<https://uchet.kz/news/chetkie-kriterii-stepleni-riska-pri-provedenii-kameralnogo-kontrolja/>

Changes in legislation, the news

Members of the Parliament demand to establish clear criteria for the risk level during an in-house audit (e.g. to give the taxpayer the right to provide explanations at any stage, etc.).

For more details please refer to
<https://uchet.kz/news/chetkie-kriterii-stepleni-riska-pri-provedenii-kameralnogo-kontrolja/>

Электронные документы сделают равнозначными бумажным и наоборот. С 1 июля 2021 г. нотариальным документам будет присваиваться QR-код.

Подробнее смотрите на
<https://bestprofi.com/articles/item/2517413665>
<https://kapital.kz/gosudarstvo/95030/notarialnym-dokumentam-budut-prisvaivat-qr-kod.html>

E-documents will be equivalent to paper and vice versa. From July 1, 2021, a **QR code** will be assigned to notarial documents.

For more details please refer to
<https://bestprofi.com/articles/item/2517413665>
<https://kapital.kz/gosudarstvo/95030/notarialnym-dokumentam-budut-prisvaivat-qr-kod.html>

Планируются поправки в статью 145 в Закон по вопросам защиты персональных данных, в части прав на собственное изображение. Вводится новая статья об уведомлении о факте, начале или прекращении сбора и обработки персональных данных.

Подробнее смотрите на
https://online.zakon.kz/Document/?doc_id=34203257#pos=12:-56

Amendments are planned to Article 145 of the **Law on protection of personal data**, in part of the rights to one's own image. A new article is introduced on the notification of the fact, the beginning or termination of the collection and processing of personal data.

For more details please refer to
https://online.zakon.kz/Document/?doc_id=34203257#pos=12:-56

Мажилис принял поправки по вопросам земельных отношений. Законопроектом вносятся изменения и дополнения в пять законодательных актов и касаются введения запрета на обладание иностранными землепользователями, юрлицами РК с иностранным участием, а также кандасами земельными участками сельхозназначения на праве частной собственности и на праве землепользования.

Подробнее смотрите на

https://online.zakon.kz/Document/?doc_id=35755994

Mazhilis adopted amendments on land relations. The bill introduces amendments and additions to five legislative acts and relates to the **introduction of a ban on the possession of foreign land users, legal entities of Kazakhstan with foreign participation, as well as "kandas" of agricultural land plots on the right of private property and on the right to land use.**

For more details please refer to

https://online.zakon.kz/Document/?doc_id=35755994

В работе Мажилиса – законопроект о развитии социального предпринимательства. Принятие законопроекта позволит закрепить на законодательном уровне понятие и основные задачи социального предпринимательства, определить меры господдержки, а для признания статуса, учета и мониторинга субъектов социального предпринимательства создать соответствующий Реестр.

Подробнее смотрите на

<http://www.parlam.kz/ru/mazhilis/news-details/id48624/1/1>

In the work of the Mazhilis - a bill on the development of social entrepreneurship. The adoption of the bill will make it possible to consolidate at the legislative level the concept and main tasks of social entrepreneurship, define measures of state support, and to create an appropriate Register for the recognition of the status, accounting and monitoring of social entrepreneurship entities.

For more details please refer to

<http://www.parlam.kz/ru/mazhilis/news-details/id48624/1/1>

The information transmitted is intended only for the person or entity to which it is addressed and may contain confidential and/or privileged material. Any review, retransmission, dissemination or other use of, or taking of any action in reliance upon, this information by persons or entities other than the intended recipient is prohibited. If you received this in error, please contact the sender and delete the material from any computer. PricewaterhouseCoopers may monitor outgoing and incoming e-mails and other telecommunications on its e-mail and telecommunications systems. By replying to this e-mail you give your consent to such monitoring. "PricewaterhouseCoopers" refers to PricewaterhouseCoopers network member firms, each of which is a separate and independent legal entity.